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Protokół Nr XXXVI/13 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu 
odbytej w dniu 8 lipca 2013 roku 

o godzinie 17.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu 
 
Obrady rozpoczęto w dniu 8 lipca 2013 roku o godzinie 17.00. 
Obrady zakończono w dniu 8 lipca 2013 roku o godzinie 17.40. 
W XXXVI sesji Rady Miejskiej udział wzięło 15 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempiń - Dorota Lew – Pilarska; 
• Skarbnik Gminy Czempiń – Halina Łączna; 
• Radca Prawny Gminy Czempiń – Andrzej Skibiński; 
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych;  
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy Czempiń; 
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli w Czempiniu; 
• Przedstawiciel Posterunku Policji w Czempiniu – Michał Brzozowski; 
• Mieszkańcy gminy Czempiń; 
• Przedstawiciele mediów. 

 
Do punktu 1 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak w dniu 8 lipca 2013 roku 
o godzinie 17.00 otworzył XXXVI sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych oraz gości 
oświadczył, że zgodnie z listą obecności, w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie powołała na 
Sekretarza obrad XXXVI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Jarosława 
Koniecznego. 

 
Do punktu 2 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali porządek obrad XXXVI sesji.  
Do przedstawionego porządku uwag nie wniesiono.  
 
Wobec powyższego porządek obrad posiedzenia przedstawiał się w sposób następujący: 
 

1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z XXXIV i XXXV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Gminy Czempiń. 
6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Czempiń w okresie międzysesyjnym. 
7. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z działalności                    

w okresie międzysesyjnym. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wolne głosy i wnioski. 
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10. Zakończenie obrad XXXVI sesji.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie przegłosowała 
powyższy porządek obrad XXXVI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
 
Do punktu 3 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak  poinformował, że 
zapoznał się z protokołem z XXXIV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu                 
17 czerwca 2013 roku i nie wnosi zastrzeżeń co do jego treści. 
 
Radny Jarosław Konieczny nadzorujący sporządzanie protokołu z XXXIV sesji Rady 
Miejskiej w Czempiniu poinformował, że zapoznał się z protokołem z XXXIV sesji i nie 
wnosi zastrzeżeń co do jego treści oraz zawnioskował o przyjęcie go przez Radę Miejską              
w Czempiniu bez odczytania. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie przyjęła 
protokół z XXXIV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 17 czerwca 
2013 roku. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak  poinformował, że 
zapoznał się z protokołem z XXXV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu                
22 czerwca 2013 roku i nie wnosi zastrzeżeń co do jego treści oraz wnosi o przyjęcie go bez 
odczytania.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie przyjęła 
protokół z XXXV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 22 czerwca 
2013 roku. 

 
Do punktu 4 porządku obrad:  
 
Interpelacje złożyli:  

1. radny Aleksander Wieliński w sprawach: 
1) wyjaśnienia, kiedy zostaną dostarczone mieszkańcom numery subkont, na które 

będą wpłacali opłatę za wywóz odpadów komunalnych; 
2) wyjaśnienia, kiedy zostaną opróżnione dzwony do segregacji odpadów na rogu 

ulicy Polnej i Słowackiego; 
2. radny Jerzy Krzyżostaniak w sprawie ponowienia interwencji w sprawie 

wyciekających zbiorników w Gorzycach – pomimo zapewnień Spółdzielni 
Mieszkaniowej Lubonianka – sprawa ciągle jest niezałatwiona.  

 
Do punktu 5 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Gminy Czempiń 
przedstawionego przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej radnego Macieja 
Głochowiaka, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 12 głosami „za”, przy                 
braku głosów „przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących się” podj ęła uchwałę                       
Nr XXXVI/269/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 8 lipca 2013 roku                     
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w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Gminy Czempiń przedstawioną 
przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej radnego Macieja Głochowiaka.  
Uchwała stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 6 porządku obrad: 
 
Do sprawozdania Burmistrza Gminy Czempiń, stanowiącego załącznik nr 3: 
Radny Aleksander Wieliński poprosił o wyjaśnienie do punktu 12 – ile mieszkańcy płacą za 
śmieci w tych gminach; czy jest to opłata od osoby, czy od gospodarstwa domowego.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła do punktu 12: „Podpisywanie umów na odbiór 
odpadów komunalnych (Kamieniec, Stęszew, Dolsk, Zbąszyń, Grodzisk Wielkopolski, 
Rokietnica, Luboń, Mosina, Puszczykowo, Brodnica) – są to gminy związku, a w całym 
Związku obowiązuje jedna opłata – od mieszkańca – 10 zł za śmieci segregowane i 14 zł za 
śmieci zmieszane; kolejność podpisywania umów była uzależniona od tego, jak szybko 
komisje przetargowe w poszczególnych gminach zakończyły swoją pracę. 
 
Radny Aleksander Wieliński podał przykład gminy Krzykosy, w której opłata za śmieci 
została ustalona od gospodarstwa domowego – niezależnie od ilości osób płaci się 20 zł; przy 
opłacie 10 zł za osobę, przy rodzinie 5 – osobowej kwota ta urasta do 50 zł. Radny 
Aleksander Wieliński wskazał, że ma sygnały od mieszkańców posiadających ogrzewanie 
gazowe, że generują oni mniej śmieci niż posiadający ogrzewanie tradycyjne; tym bardziej 
jeśli śmieci segregują, to faktycznie odpadów zmieszanych pozostaje bardzo mało.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że w momencie, kiedy Związek uchwalał 
stawkę i metodę odpłatności, nie było możliwości łączenia metod na terenie Związku – te 
metody to: od osoby, od gospodarstwa domowego, od metrażu i od licznika wody; w Związku 
SELEKT przyjęta została zasada – od osoby. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że 
„nie ma w kraju mądrego, kto wycenił najlepiej, najdokładniej i kto wybrał najlepszą 
metodę”; odpowiedź da dopiero pierwsze półrocze obowiązywania ustawy. Burmistrz Dorota 
Lew – Pilarska nie zgodziła się z argumentacją, że osoby posiadające ogrzewanie gazowe 
produkują mniej śmieci, ponieważ posiadający tradycyjne ogrzewanie są w stanie jeszcze 
część papierowych śmieci spalić, poza tym generują do odpadów zmieszanych skoszoną 
trawę, puste pudełka po jogurtach, tłuste papiery; na dzień dzisiejszy takie tezy nie są poparte 
żadnymi wyliczeniami i nie można ich udowodnić. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
wskazała, że zmiany do ustawy spowodowały, że można na terenie Związku łączyć metody 
odpłatności.     
     
Do punktu 7 porządku obrad: 
 
Do sprawozdania Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu stanowiącego załącznik nr 
4 do niniejszego protokołu, uwag nie wniesiono. 
 
Do punktu 8 porządku obrad: 
 
W odpowiedzi na interpelacje radnych: 
1. Radnego Aleksandra Wielińskiego w sprawach:  

• wyjaśnienia, kiedy zostaną dostarczone mieszkańcom numery subkont, na które będą 
wpłacali opłatę za wywóz odpadów komunalnych – Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
wskazała, że numery subkont dla mieszkańców są wydrukowane i pierwsze zostały 



4 
 

już odebrane przez sołtysów, natomiast na terenie miasta będą dostarczali je studenci 
pracujący na umowę – zlecenie ze Związkiem; w dniu 11 lipca 2013 roku odbędzie się 
Zgromadzenie Związku, na którym omówiona zostanie kwestia przesunięcia terminu 
płatności do końca każdego miesiąca - jest to spowodowane faktem, że pewne 
czynności wykonywane przez Związek są opóźnione i nie zależy to od mobilności 
pracowników Związku, ale od innych obiektywnych czynników; na dzień dzisiejszy 
numery subkont trafiły do gminy Komorniki, Kościan, miasta Kościan i gminy 
Czempiń. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że podczas poprzedniego 
Zgromadzenia Związku podjęta została uchwała o stosowaniu ulg dla rodzin 
wielodzietnych, która  zwolniała z opłaty czwarte i kolejne dziecko w rodzinie, 
jednakże mimo, że Wojewoda uchwałę tą zatwierdził, Regionalna Izba Obrachunkowa 
uchwałę tą uchyliła, dlatego też nie może być stosowana w takim kształcie, jakbyśmy 
chcieli, więc ulgi dla rodzin wielodzietnych będą udzielne na wniosek. Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że na przestrzeni działania Związku zmieniła się 
właściwość badania uchwał – na początku nie wszystkie musiały być przekazywane 
do RIO, dlatego też w innych Związkach, które uchwały tego typu podejmowały 
wcześniej – obowiązują one.      

• wyjaśnienia, kiedy zostaną opróżnione dzwony do segregacji odpadów na rogu ulicy 
Polnej i Słowackiego; 

Burmistrz  Gminy Czempiń – Dorota Lew-Pilarska poinformowała, że sprawę 
wyjaśniała z radnym w poprzednim tygodniu i informowała, że w tym tygodniu dzwony 
te zostaną bezpowrotnie usunięte, ponieważ dzwony będą ustawione tylko tam, gdzie 
mieszkańcy rozliczają się jako wspólnota, a mieszkańcy w domach indywidualnych 
prowadzą segregację workową.     

2. Radnego Jerzego Krzyżostaniaka w sprawie ponowienia interwencji w sprawie 
wyciekających zbiorników w Gorzycach; Burmistrz  Gminy Czempiń – Dorota Lew-
Pilarska poinformowała, że pismo w tej sprawie zostanie przekazane do spółdzielni,              
o czym radnego poinformuje.  
 

W odpowiedzi na pytanie radnego Wojciecha Adamskiego, czy na pozostałych osiedlach 
również znikną te pojemniki, Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, ze z Osiedla 
Przylesie pojemniki również zostaną zabrane; w mieście pozostaną tylko w rejonie ulicy 
Kasztanowej oraz Spółdzielców – Przedszkolna.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wyraził pogląd, że dzwony, które są obecnie na ulicy 
Kasztanowej, powinny zniknąć, powinny zostać one postawione przy budynkach wspólnot; te 
dzwony, które stoją przy drodze są niczyje i śmieci do nich mogą przywieźć wszyscy. 
 
Burmistrz Dorota Lew - Pilarska zapewniła, że zostanie znalezione odpowiednie miejsce dla 
tych dzwonów, zgodnie z sugestią radnego.    
      
Do punktu 9 porządku obrad: 
 
W wolnych głosach i wnioskach: 
 
Radny Aleksander Wieliński poprosił, aby radni Rady Miejskiej w Czempiniu przemyśleli 
termin turnieju w boule dla samorządowców, na wzór tego, który ostatnio odbył się na 
kortach przy stadionie w Czempiniu.  
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Radna Irena Grzelka zwróciła uwagę, że do dnia dzisiejszego nie została naprawiona lampa 
na rondzie w Głuchowie uszkodzona podczas wypadku. 
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że jest to w jurysdykcji Zarządu Dróg 
Krajowych i sprawa została zgłoszona, zostanie wobec powyższego wykonany monit w tej 
sprawie. 
 
Sołtys Starego Gołębina Eugeniusz Wachowiak wskazał, że pomimo daty wyznaczonej              
w harmonogramie odbioru odpadów segregowanych w Starym Gołębinie śmieci nie zostały 
odebrane.    
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że zbada sprawę i telefonicznie 
poinformuje Sołtysa.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że 
w okresie międzysesyjnym do Rady Miejskiej w Czempiniu wpłynęło pismo Komisji 
Rolnictwa z dnia 1 lipca 2013 roku dotyczące ulicy Wiatrakowej – załącznik nr 5 do 
niniejszego protokołu, którego treść przytoczył. Przewodniczący radny Jerzy Krzyżostaniak 
wskazał, że Radni na podstawie tego pisma powinni wyrobić sobie w tej sprawie zdanie, 
ponieważ Rada Miejska w Czempiniu musi udzielić odpowiedzi Pani Hannie Rybakowskiej.  
 
Radny Wojciech Adamski poinformował, że uczestniczył w pracach tej Komisji i ma 
mieszane uczucia, co do tej sprawy, ponieważ zawsze rację mają obydwie strony; 
zaproponował, aby na ulicy tej wprowadzić „zakaz zatrzymywania się i postoju”, ponieważ 
szczególnie poważnym problemem jest postój włączonych aut pod oknami mieszkańców tej 
ulicy. 
 
Radny Krzysztof Sankiewicz zauważył, że radni w tej chwili nie powinni podejmować 
dyskusji na ten temat, ponieważ w porządku obrad nie ma punktu dotyczącego zajęcia przez 
Radę Miejską w Czempiniu stanowiska w tej sprawie, a tylko w taki sposób sprawa ta może 
zostać załatwiona.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak zauważył, że są                 
w punkcie „wolne głosy i wnioski” i pismo mogło zostać przez niego odczytane. Radny Jerzy 
Krzyżostaniak wskazał, że chciał dowiedzieć się, jakie dalsze kroki w tej sprawie proponują 
radni Rady Miejskiej w Czempiniu, ponieważ konieczne jest udzielenie odpowiedzi pani 
Hannie Rybakowskiej. 
 
Radny Maciej Głochowiak wyraził pogląd, że nie podpisuje się pod opinią Komisji 
Rolnictwa, ponieważ nie brał udziału w jej pracach i jej opinia nie musi być wiążąca dla całej 
Rady Miejskiej w Czempiniu. 
 
Radny Krzysztof Sankiewicz przypomniał, że jedyną komisją Rady Miejskiej w Czempiniu, 
która ma umocowanie w ustawie o samorządzie gminnym jest Komisja Rewizyjna i to 
ewentualnie ona może podejmować określone kroki na zewnątrz; pozostałe komisje zostały 
utworzone przez Radę Miejską w Czempiniu i takich kompetencji nie mają; w sprawie tej 
stanowisko w formie uchwały powinna zająć Rada Miejska w Czempiniu. 
 
Radca prawny Andrzej Skibiński wyjaśnił, że głos Przewodniczącego Rady Miejskiej                    
w Czempiniu należy potraktować jako poinformowanie radnych o stanowisku, które zajęła 
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Komisja Rolnictwa, natomiast w dniu dzisiejszym nie może być to głosowane, ponieważ nie 
jest w porządku obrad; radni do następnej sesji powinni dokonać analizy wniosków Komisji             
i ukierunkować Przewodniczącego, jakie działania ma podjąć. Radca prawny Andrzej 
Skibiński zaproponował, aby odpisać Pani Rybakowskiej, że sprawa jest przedmiotem analizy 
i na następnej sesji zostanie zajęte stanowisko.               
 
Do punktu 10 porządku obrad: 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny 
Jerzy Krzyżostaniak zamknął obrady XXXVI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
 
 
 
Protokołował: 
mgr M. Głucha – Napierała      Przewodniczący Rady Miejskiej 
Kierownik Referatu Organizacyjnego                                                   /-/ Jerzy Krzyżostaniak 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


